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Motion 1 

Förbjud skrubbervatten i svenska hamnar och vatten! 
Förorenat tvättvatten från fartyg med så kallade skrubbrar innebär ett 
nytt allvarligt hot mot det marina livet och som bidrar bl.a. till 
havsförsurning och övergödning. Det är en teknik som installerats på 
många fartyg för att minska luftutsläpp av svavel från bränsleoljan, 
Vanligast duschas avgaserna med havsvatten. Svavel löser sig då i 
vattnet, men det gör även många andra miljöfarliga ämnen och 
förbränningspartiklar från avgaserna. Skrubbervattnet släpps sedan 
mer eller mindre orenat ut i havet. Bara i Östersjön beräknas 200 
miljoner kubikmeter tvättvatten släppas ut varje år. Det behövs snabba 
åtgärder och några svenska hamnar har gått före i väntan på nationell 
lagstiftning   Därför föreslår vi från Tjörns arbetarekommun:       

Att distriktskongressen antar denna motion. 

Att riksdagsledamöterna från partidistriktet tar sig an 
motionen och hanterar den som de anser på mest effektiva 
sätt för att så snabbt som möjligt nå fram till motionens 
syfte.   

Motionär: Jan-Evert Halldin 
Antagen av Tjörn arbetarekommun 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Förbjud skrubbervatten i 
svenska hamnar och vatten. 

Distriktsstyrelsen instämmer i motionärens oro över skrubbervattens hot 
mot det marina livet. 

Med stöd av Agenda 2030 och då främst delmål 14, Hav och Marina 
resurser. 

Mål 14 handlar om att bevara och nyttja haven och de marina resurserna 
på ett hållbart sätt. Hållbara ekosystem är en förutsättning för hållbar 



                                                      

social och ekonomisk utveckling. I många av våra kustkommuner är 
människor beroende av den marina och kustnära biologiska mångfalden 
för sin försörjning. 
 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att bifalla motionen i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Renée Bengtsson 

  



                                                      

Motion 2 

Har klimatpolitiken gjort att vi glömt miljögifterna? 
Forskningen om miljögifternas skador är tydligare än någonsin. Ändå 
tvekar nu EU att med kraft ta sig an problemet. Sverige behöver därför 
ta upp handsken och driva frågan. Och trots en relativ politisk enighet i 
Sverige görs litet. De nyttoeffekter gifterna haft kortsiktigt har varit stora, 
men de långsiktiga skador användningen medför har kommit senare.   
 
Användningen av de hundratusentals industrikemikalier som 
förekommer förorsakar miljontals dödsfall, kroniska hälsoproblem, 
hormonstörningar m.m. Till det mänskliga lidandet kan fogas de enorma 
kostnader i forma av hälsoskador användningen har för samhället. 
 
Utan tvekan beror ointresset för att verkligen ta itu med problemet och 
det låga medial intresset för det att starka lobbygrupper håller emot och 
bearbetar så att kemikaliefrågan inte står så högt på den politiska 
dagordningen. Möjligen har också perspektivförskjutningen från 
kemikaliegifter till klimatpolitik fått oss att ändra fokus.  
 
I EU har inom ramen för ”den gröna given” utlovats en skärpning av 
arbetet för en hållbar kemikalieanvändning och giftfri miljö, kallad 
Reachförordningen. Redan för ett drygt år sedan skulle initiativ tas 
utlovades. Men inget har hänt! 
 
Det finns en bred enighet om att Reachförordningen behöver skärpas på 
flera punkter. Utan en ambitionshöjning går det inte att skapa en giftfri 
miljö, ett mål som riksdagen gång efter annan slagit fast. Forskningen 
föreslår skärpningar inom framför allt tre områden: 
1. Skärpt reglering: När tusentals ämnen används går det inte att testa 
varje enskild substans. Alla okända ämnen i en kemikaliegrupp bör 
därför klassas som det farligaste ämnet i gruppen.   
2. Redovisning av kemikalier i alla varor: I dag finns krav på 
kemikalie-deklaration i bland annat läkemedel och kosmetika. Men för 
den stora gruppen av konsumtionsvaror ges inte någon information om 
kemikalieinnehållet.   



                                                      

3. Minskad exponering: Nya kemikalier ska inte spridas på marknaden 
om de misstänks ha farliga egenskaper. Det gäller ämnen som är giftiga, 
som inte lätt bryts ner eller som lagras i levande organismer.   
 
Dessa tre förslag är början till ännu fler åtgärder som snarast behöver 
göras. Men att omgående skärpa EU:s Reachförordning är kanske det 
som är viktigast för att skydda miljön, vuxna och inte minst barn från att 
ta skada av miljögifter.  
 
För att något ska hända behöver socialdemokratiska ledamöter både i 
riksdag och EU-parlamentet agera. I vårt miljöprogram står: 
Att minska mängden skadliga kemikalier är en prioriterad miljöfråga för  
oss socialdemokrater. 
 
Därför föreslår vi Socialdemokrater på Tjörn: 
 
Att den socialdemokratiska partistyrelsen initierar en bred  

folkbildningskampanj och politiska förslag för att 
uppmärksamma så att en hållbar kemikalieanvändning och 
giftfri miljö blir verklig. 
 

Att detta politiker- och samhällsområde ges lika stor 
uppmärksamhet i vårt partis agitation som klimatpolitiken då 
de är varandras förutsättningar. 
 

Att partiföreträdare på EU- och riksnivå tar initiativ till att 
Reachförordningen intentioner snarast genomförs. 

 
Motionär: Jan-Evert Halldin 
Antagen av Tjörn arbetarekommun 
 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Har klimatpolitik gjort 
att vi glömt miljögifterna. 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för en motion som har fokus på en 
giftfri miljö. 



                                                      

Distriktsstyrelsen delar motionärens oro över de allvarliga problem som 
miljögifter utgör för djur, natur och människor nu och i framtiden, då 
många kemikalier är mycket långlivade när det väl tagit sig in i ett 
ekosystem och har förödande och ibland oanade konsekvenser på hälsa, 
reproduktion och lidande. Dessutom rubbas också ofta balansen mellan 
olika arter i ett ekosystem när miljögifter sprids och försämrar på så vis 
den biologiska mångfalden och bidrar till att ekosystem kollapsar. 

Även om det görs en del, som det nya vattendirektivet och andra delar av 
den gröna given som motionären pekar på delar styrelsen uppfattningen 
att mer måste göras. 

Problemet med viljan i motionen som den är utformad är att beslut på 
distriktsstyrelsen inte kan styra över vare sig partistyrelsen eller partiets 
agitation i olika frågor, denna motion är således bättre lämpad som en 
motion till partikongressen och styrelsen uppmanar därför motionären 
att skicka motionen dit. 

När det gäller distriktets egna riksdagsledamöter ser dock styrelsen att 
distriktsårskongressen kan uppmana dem att ta initiativ för att lyfta 
behovet av skärpta kemikalieregler och därmed verka för motionens 
intentioner på det vis de finner mest lämpligt. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå den första och andra att-satsen. 

Att bifalla den del av den tredje att-satsen som rör våra egna 
riksdagsledamöter. 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Katarina Brännström  



                                                      

Motion 3 

Gör deepfake porr olagligt! 
Under de senaste åren har utvecklingen av artificiell intelligens gått 
snabbt framåt. Utvecklingen av AI kan säkerligen leda till stora fördelar 
för människan och samhället, men det kan likväl skapa stora problem, 
särskilt när inte lagstiftningen hänger med. Ett problem som uppstått på 
grund av AI är så kallad ”deepfake” porr.  

En deepfake video skapas av att en AI redigerar ett videoklipp så att en 
person i videon byts ut mot en annan person som inte var med i det 
ursprungliga klippet. Deepfake tekniken är inte i sig problematisk, men 
den har kommit att användas för problematiska ändamål. Ett exempel på 
ett problematiskt användningsområde är skapandet av pornografiskt 
material. När deepfake tekniken används för porr är det generellt för att 
redigera in en kvinnlig kändis i en porrvideo.  

För den utsatte innebär deepfake porr en enorm kränkning. En del 
utsatta vittnar även om problem med dysmorfofobi efter att ha sett sig 
själva med en annans kropp. Jurister är dock osäkra kring huruvida 
skapandet och spridandet av deepfake porr är olagligt med den rådande 
lagstiftningen. Som ett feministiskt parti är det av hög vikt att vi verkar 
för att de som utsätts för deepfake porr har möjlighet att få upprättelse, 
och att de som skapar och sprider deepfake porr blir straffade. 

Därför yrkar vi: 

Att SSU Kungälv antar motionen som sin egen och skickar den 
vidare till Kungälvs arbetarekommuns årsmöte. 
 

Att  Kungälvs arbetarekommun antar motionen som sin egen 
och skickar den vidare till S i Göteborgsområdets DÅK och 
till Socialdemokraternas kongress. 



                                                      

Att S i Göteborgsområdet instruerar riksdagsledamöterna från 
distriktet att verka för att deepfake porr blir olagligt. 
 

Att Socialdemokraterna verkar för att deepfake porr blir olagligt. 

Motionär: William Hult 

Antagen av SSU Kungälv, skickad vidare till Kungälv 
arbetarekommun 

Antagen i sin helhet av Kungälvs arbetarekommun 

 

Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Gör deepfake porr 
olagligt! 

Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om deep fake-
porr.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning av deep fake-porr och hur det 
kan skada och kränka utsatta, och det olyckliga i att lagstiftningen inte 
hunnit med.   

Med hjälp av artificiell intelligens är det möjligt att relativt enkelt 
generera bilder av personer som sedan kan föras in i ett nytt 
sammanhang. Sådana så kallade deep fakes är i princip omöjliga att skilja 
från en verklig filminspelning och som motionären anger kan man med 
AI:s hjälp redigera in en person i ett pornografiskt material. 

Fallen som tidigare utretts som förtal ska nu utredas som olaga 
integritetsintrång. Men hur många av dessa anmälningar som handlade 
om fejkade nakenbilder är svårt att veta då olaga integritetsintrång också 
kan handla om hämndporr eller andra uppgifter som skadar en persons 
integritet.  

Vår riksdagsledamot Aylin Nouri har motionerat om detta i riksdagen 
och skrev bl.a. ” En forskningsstudie från 2019 rapporterade att 96 % av 
alla deepfakes är pornografiska, och att 99 % av dessa deepfakes avbildar 



                                                      

kvinnor utan deras samtycke. Juridiken och lagstiftningen måste 
uppdateras så att inte den nya tekniken skapar gråzoner och luckor i 
lagstiftningen. I detta arbete bör en kriminalisering av 
deepfakepornografi övervägas.” 

Frågan drivs alltså i riksdagen genom partidistriktets representanter.  

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse motionen besvarad 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Janette Olsson 

  



                                                      

Motion 4 

Att världen står i lågor kan vi ändra med vågor 
Vågkraft är ett underutvecklat sätt att alstra elektrisk energi, med enorm 
potential. Produktion av elektricitet i ett vågkraftverk alstrar noll utsläpp 
av växthusgaser, och är därför att klassa som ett utmärkt exempel på ren 
och grön energi.  

Vi i Sverige har ett guldläge att använda vågkraft som ett komplement till 
de elkällor vi har i nuläget. Vi har en enormt lång kust, och hav som 
sällan står stilla. Ju mer vattnet rör sig, desto mer energi via vågkraften. 
Ingen tackar väl nej till en grön energikälla som är mer eller mindre 
konstant? Ytterligare en fördel med vågkraften är att den funkar utmärkt 
tillsammans med havsbaserad vindkraft. Havets rörelse och vinden hör 
ju till stor del ihop, med en viktig skillnad. Havets rörelse är fördröjt 
jämfört med vinden, vilket leder till att vågorna kan fortsätta rulla in och 
ge oss el även efter att vindkraftverken stannat.  

En tanke många kanske har är att vågkraftverk är en tveksam teknologi, 
som är okänd och främmande. Detta kan man absolut tycka är sant, men 
jag vill påminna om att detta sades om solenergi när det först började 
diskuteras, och ingen har väl missat den explosionsartade ökningen av 
solpaneler i vårt samhälle?  

Dock är vågkraften inte en solskenshistoria hela vägen igenom. Eftersom 
tekniken inte än är tillräckligt utvecklad och det saknas en nationell 
standard för vågkraftverk är det svårt att kunna anlägga storskaliga 
vågkraftsparker. Detta kan dock lösas genom att skjuta resurser till 
forskning om vågkraft, samt ett införande av en nationell 
vågkraftsstandard.  

Därför yrkar vi: 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
statliga bidrag till forskning om vågkraft ökas. 



                                                      

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet skickar vidare 
motionen till våra riksdagsledamöter för ett vidare arbete i 
motionens anda. 

Motionär: Arvid Landström, Jacob Wihlborg, Jonathan Linderoth, 
Joel Bodin 
Antagen av Mölndal arbetarekommun 

 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Att världen står i lågor 
kan vi ändra med vågor 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för en motion som har fokus på 
energipolitik och vill att staten ska öka forskningsanslagen till forskning 
om vågkraft. 
Distriktsstyrelsen anser att det fördelas för lite forskningsmedel till 
energiforskningen i stort. Idag lägger Sverige blott en tredjedel av de 
medel på energiforskning som vi gjorde 1981, sett som andel av BNP. 
Styrelsen anser att både staten och kapitalet måste satsa mer på 
energiforskning. 

Men när det kommer till motionärens förslag, att politiken ska detaljstyra 
vilken teknik det ska forskas om, är styrelsen mycket tveksam. Tvärt om 
menar vi att det är viktigt att forskningen sker teknikneutralt och att vi 
som parti står upp för den fria forskningen och den akademiska friheten. 

Eftersom styrelsen inte delar motionens andemening så föreslår vi att 
motionens första att-sats avslås. 

Även om distriktet tycker det är viktigt med fri forskning och anser att 
politiken inte ska styra forskningsmedel mot mycket teknikspecifika 
områden så ser styrelsen att det borde finnas möjlighet för våra 
riksdagsledamöter att engagera sig och verka för att staten ska satsa mer 
forskningsmedel inom energiforskning så att mer forskningsmedel 
kommer alla teknikslag till del samt att en nationell standard för vågkraft 
skulle kunna främja teknikens utveckling och på det viset verka i 
motionens anda, med på det vis de finner lämpligt.  

Med hänsyn till ovanstående 



                                                      

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå den första att-satsen 

Att bifalla den andra att-satsen 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Joakim Järrebring 

  



                                                      

Motion 5 

Belysning i gångtunnel 
Gångtunneln som går under länsväg 167 upp mot Kommunvägen vid 
korsning av länsväg 167 och Kungälvsvägen är i behov av belysning. 
Belysning av gångtunneln kan bidra till olika saker som bl.a bättre 
framkomlighet, ökad säkerhet och trygghet. 

Därför yrkar jag: 

Att SSU Lilla Edet antar motionen som sin egen och skickar den 
vidare till Lilla Edets arbetarekommuns årsmöte. 

Att Lilla Edets arbetarekommun antar motionen som sin egen 
och skickar den vidare till lämplig instans. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdets antar motionen 
som sin egen och ger våra regionpolitiker i uppdrag att verka 
för följande att-sats.  

Att  gångtunneln som går under länsväg 167 blir upplyst med 
belysning. 

Motionär: Olivia Karlsson Lexberg 

Antagen av SSU Lilla Edet, skickad vidare till Lilla Edet 
arbetarekommun 

Antagen i sin helhet av Lilla Edets arbetarekommun 

 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Belysning i gångtunnel 

Lilla Edets arbetarekommun har i en motion påtalat vidden av att ha bra 
belysning i en specifik gångtunnel i Lilla Edet. 

Distriktsstyrelsen tackar för en viktig fråga och delar motionärens 
intention om att en väl upplyst gångtunnel spelar en avgörande roll när 
det kommer till att främja säkerhet och trygghet. Det kan också fungera 



                                                      

som en avskräckande faktor för potentiell brottslighet. En miljö där 
människor kan se sin omgivning omkring sig ökar känslan av upplevd 
trygghet.  

 

Dock anser distriktsstyrelsen att denna motion med fördel bör behandlas 
på kommunal nivå.  

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå motionen i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Maria Brauer 

  



                                                      

Motion 6 

Separation och Vårdnadstvist 
Varje år berörs 60 000 barn av föräldrars separation. Alldeles för många 
barn får inte möjligheten att växa upp med en nära och god relation till 
båda sina föräldrar, utan rycks bort från den ena föräldern.  

Politiker, socialtjänst och rättsväsendet ska hantera vårdnadsfrågor på ett 
för barnen bästa möjliga sätt och arbeta för en jämställd syn på 
föräldraskapet. 

All forskning visar att barn som tvingas välja bort en förälder, kan leda 
till missbruk, kriminalitet. eller psykiska problem.  

Växelvis boende och gemensam vårdnad skall vara norm i alla beslut om 
barnet – så är det inte idag trots att så mycket forskning visar att det är 
bäst för barnet. 

Om båda föräldrarna är vårdnadshavare och en av dem vill att vårdnad, 
boende eller umgänge skall ändras, kan en vårdnadsprocess inledas. 
Tyvärr finns det brister i dagens sätt att hantera vårdnadstvister inom 
rättsväsendet och socialtjänst. Bl.a. genom att socialtjänsten är en 
myndighet med två oförenliga funktioner.  
Utredande och verkställande och därutöver ofta blir motpart till en 
förälder vid vårdnadstvister i domstol. 

Enligt min uppfattning är det viktigt att ett barn skall utredas sakligt och 
opartiskt. Därför anser jag att en omgjord socialtjänst i denna fråga vore 
viktig. Här skall finnas specialutbildad och legitimerad personal med 
medicinsk, psykologisk och social kompetens. 

Därför yrkar jag: 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet antar motionen 
som sin egen och ger våra riksdagsledamöter i uppdrag att 
verka för nedanstående att-satser. 



                                                      

Att verka för att socialtjänsten organiseras så att 
utredningsfunktionen frigörs från den verkställande 
funktionen. 

Att om vårdnadstvist går till domstol skall barnet ha ett ombud . 

Att  bedömning av vårdnadsfrågan vid samarbetssvårigheter alltid 
utgår ifrån barnets bästa samt behov av båda sina föräldrar. 

Motionär: Gunnel Alderholm 
Antagen av Partille arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Separation och 
Vårdnadstvist 

Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser riskerna att barn 
hamnar i kläm vid separationer och vårdnadstvister.  

Kommunen har en skyldighet att erbjuda informationssamtal till 
föräldrar som inte är överens i frågor om vårdnad, boende eller umgänge 
(ny paragraf i Socialtjänstlagen - 5 kap. 3a § SOL). Dessa samtal ska ske 
under sakkunnig ledning. Av 6 kap. 17c§ föräldrabalken framgår att 
deltagande i informationssamtal i vissa fall är en förutsättning för att 
domstolen ska få ta upp yrkanden avseende sådana frågor till prövning.  

Det är viktigt att reglerna om vårdnad, boende och umgänge tillgodoser 
barnets rätt till delaktighet. Barnets åsikter är också en viktig del i 
bedömningen av barnets bästa. Det finns därför krav på att domstolen 
och socialnämnden, vid bedömningen av vad som utgör barnets bästa, 
ska ta hänsyn till barnets vilja med beaktande av barnets ålder och 
mognad (6 kap. föräldrabalken). Regleringen kompletteras med 
handläggningsbestämmelser som anger att socialnämnden innan den 
lämnar s.k. snabbupplysningar ska höra barnet om det är lämpligt, samt 
att en utredare som verkställer en utredning i frågor om vårdnad, boende 
eller umgänge ska försöka klarlägga barnets inställning och redovisa den 
för rätten (6 kap. 19 och 20 §§). En möjlighet finns därutöver att höra ett 



                                                      

barn inför rätten, om särskilda skäl talar för det och det är uppenbart att 
barnet inte kan ta skada av att höras (6 kap. 19 § sista stycket) 

Vid vårdnadstvist som går till domstol har rätten alltid en skyldighet att 
se till barnets bästa och döma därefter. Rätten ska om barnet är 
tillräckligt gammal ta med barnets önskan i överläggningen inför 
fastställande av dom. I dagsläget saknar barn rätt till ombud och talerätt i 
vårdnadstvister och de har inte heller någon ställning som part i 
processen, frågan kring detta har varit föremål för utredning ett flertal 
gånger. Rätten till ombud tillfaller den som är både part i målet och har 
talerätt. Barn saknar talerätt i vårdnadstvister, varför frågan om rätt till 
ombud för dem ofta kommer att kopplas till huruvida de ska ha talerätt 
eller inte  

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå att-satserna ett och två 

Att anse att-satserna tre och fyra besvarade 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Camilla Haag 

  



                                                      

Motion 7 

Huskurage i våra kommunala bostadsbolag 
Huskurage är ett koncept för engagerade hyresvärdar att stoppa våld i 
hemmet 

Huskurage är en våldspreventiv metod och ett sätt för hyresvärdar och 
fastighetsbolag att förebygga och förhindra våld i hemmet och våld i nära 
relation. 

Huskurage handlar om att ge grannar verktyg att agera om de känner oro 
för att någon kan råka illa ut. 

Kommunerna ska arbeta aktivt med att förebygga, uppmärksamma och 
stötta våldsutsatta samt förhindra och förebygga våld i nära relation och 
våld i hemmet i nära samarbete med polismyndigheten och 
lokalpolisområde och andra aktörer. 

Huskurage innebär egentligen civilkurage – att våga agera om du 
misstänker att någon granne far illa. Huskurage kan liknas vid 
grannsamverkan fast här tar de boende, i stället för egendomen - 
gemensamt ansvar för varandras liv och hälsa. 

Kvinnor och barn som lever med våld i hemmet är extra utsatta 
målgrupper. 

Huskurage är ett verktyg för att motverka denna problematik. I 
huskuragekonceptet ingår en policy som tydliggör hur boende i ett 
område kan agera med enkla åtgärder för att förebygga och stoppa våld i 
hemmet. 

Därför yrkar jag: 

Att Göteborgsområdets kommuner inför Huskurage i de 
kommunala bostadsbolag som ännu inte har gjort det. 

Motionär: Anki Jirblom Karlsson 



                                                      

Antagen av S-kvinnor i Stenungsund, skickad vidare till Stenungsund 
arbetarekommun 

Antagen i sin helhet av Stenungsunds arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Huskurage i våra 
kommunala bostadsbolag 

Vi vill börja med att tacka för att motionären väcker en viktig fråga. 
Självklart är det viktigt att vi tar hand om varandra i ett allt kallare och 
hårdare samhälle. Frågan om civilkurage i allmänhet och huskurage i 
synnerhet är en fråga där vi behöver driva på samhällsutvecklingen.  

Distriktsstyrelsen har inget emot själva andemeningen men detta är en 
fråga som varje enskild kommun med ett kommunalt bostadsbolag själva 
måste lyfta och föreslå. Distriktet har inte mandat att hantera frågan men 
vi ser med glädje fram emot att kommunerna inom distriktet som nu fått 
detta uppslag arbetar med frågan på hemmaplan. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå motionen i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Patrik Linde 

  



                                                      

Motion 8 

Förbjud lustgas 
Lustgas används idag inom sjukvården för att lindra smärta vid 
exempelvis förlossningar. Gasen blandas ut med syre för att inte vara så 
stark, dessvärre görs inte detta av andra brukare. I en undersökning från 
2022 visade det sig att 17% av alla som går 2an på gymnasiet hade provat 
lustgas som berusningsmedel, en ökning från tidigare. Ofta kan man se 
patroner och mindre behållare som innehållit lustgas ligga och skräpa på 
marken, vilket är ett tecken på att det är vanligare än vad man kanske 
tror. 

Effekterna av att missbruka lustgas kan bli långvariga, framförallt är det 
neurologiska skador som kan inträffa men även balanssvårigheter och 
andra effekter är möjliga. Inandning av lustgas i höga doser kan också 
orsaka syrebrist i hjärnan och leda till medvetslöshet och hjärnskador. 
Dödsfall kopplade till lustgas har rapporterats i flera länder och i 
kombination med andra substanser är det extra farligt. 

Lustgas är idag inte narkotikaklassat och saknar åldersgräns, det är 
därmed inte straffbart och kan inhandlas av ungdomar under 18 år. I 
flera andra länder, däribland de nordiska grannländerna så är det redan 
reglerat. Det saknas dessutom tillräcklig information till ungdomar idag 
om vilka biverkningar lustgas kan ge upphov till och skolor behöver bli 
bättre på att informera om detta. 

Förutom att påverka hälsan negativt så bryter även lustgas ned 
ozonskiktet och är en kraftig växthusgas. De största utsläpparna är 
jordbrukssektorn och markanvändning, men även utsläpp i små 
kvantiteter kan få stora konsekvenser eftersom 1 kg lustgas gör lika stor 
klimatpåverkan som 300 kg koldioxid. 

Det är dags att vi i Sverige uppdaterar vår lagstiftning och informerar 
mer om skadeverkan som lustgas gör, att man idag kan få tag i lustgas i 
princip obehindrat är en stor risk för samhället och riskerar göra ännu 
större skada framöver om inget görs. 



                                                      

Därför yrkar vi: 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
förbjuda försäljning av lustgas till personer under 18 år. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att en 
informationskampanj om riskerna med lustgas lanseras 
inriktad mot högstadieelever och gymnasieelever. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
reglementet kring importen av lustgas skärps. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet skickar vidare 
motionen till våra riksdagsledamöter för ett vidare arbete i 
motionens anda. 

Motionär: Jonathan Linderoth 

Antagen av Mölndal arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Förbjud lustgas 

Distriktsstyrelsen vill börja med att tacka motionären för att man lyfter 
en viktig fråga. Detta är viktigt att hantera ur många olika synvinklar och 
utifrån många olika aspekter precis som motionären påvisar tydligt i sin 
motionstext. 

Distriktsstyrelsen skulle vilja börja med att uppmana motionären att 
skicka en liknande motion till partikongressen så vi anser att denna fråga 
bör lyftas i det forumet. 

När det kommer till att-sats ett och tre så ser vi detta som viktigt men att 
det är områden där man borde se över lagarna på nationell nivå. Därför 
anser vi att motionen till partikongressen skulle kunna leda till önskad 
förflyttning.  



                                                      

När det kommer till att-sats två ser vi det som svårt att inom ramen för 
distriktet arbeta med en informationskampanj. Vi ser att även denna att-
sats skulle vara viktig att ha med i en motion till partikongressen. 

Att-sats fyra anser vi blir ett följduppdrag till hela partiet när kongressen 
behandlat frågan på kongressen. Våra riksdagsledamöter bevakar frågan. 

Vi anser därför att de tre första attsatserna bör avslås och att den fjärde 
attsatsen skall ses som besvarad.  

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå de tre första att-satserna 

Att anse den fjärde att-satsen besvarad 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Patrik Linde 

  



                                                      

Motion 9 

Ökad integritet i vården från 13 år 
Enligt barnkonvention och lag ska barn ha möjlighet att påverka sin egen 
vård utifrån ålder och mognad samt ha rätten till integritet. Denna lag 
har av sjukvården tolkats på ett sådant sätt att praxis nu är att när barnet 
fyllt 13 år så har vårdnadshavare inte längre möjlighet att via 1177 läsa 
barnets journaler, förnya recept eller ha en överblick gällande 
medicinlistor.  

Det finns fördelar med att barn i behov av vård utan förälders insyn kan 
ha möjlighet till detta, till exempel då det kommer till abort eller 
preventivmedel, men detta hade kunnat lösas genom andra system som 
möjligheten att göra vissa journalinlägg/recept enbart synliga för 
vårdpersonal.  

Nackdelen är nämligen att när vårdnadshavarnas insyn på 1177 
begränsas då barnet fyller 13 så ökas inte barnets möjlighet till detta i 
motsvarande utsträckning. Detta innebär att varken vårdnadshavare eller 
barn kan läsa barnets journaler och varken vårdnadshavare eller barn kan 
se dess medicinlista. Detta innebär en bristande insyn i barnets vård både 
för vårdnadshavare och barn, och skapar snarare en minskad möjlighet 
till delaktighet för barnet.  

Många 13-åringar som är i behov av regelbunden medicin har dessutom 
inte en automatisk mognad vid den åldern för att själva fatta medicinska 
beslut. Det kan till exempel röra sig om barn med intellektuell 
funktionsnedsättning eller barn med neuropsykiatriska diagnoser. Barn 
som behöver vuxnas stöd i saker som regelbundenhet och rutiner, att 
förstå vikten av sjukvård och olika medicinska insatser m.m. Dessa 
betraktas nu enligt praxis kapabla att själva ansvara för sin sjukvård. De 
behöver dessutom ha ett egen Bank-ID för att överhuvudtaget kunna 
komma in på 1177, vilket för vissa 13-åringar beroende på 
funktionsförmåga inte är lämpligt att ha.  



                                                      

I flera fall får det stora konsekvenser om denna regelbundna 
medicinering tar uppehåll på grund av att recept inte förnyas i tid, men 
när recepten behöver förnyas kan då inte ses av vare sig vårdnadshavare 
eller barn. Barnet är enligt lag dessutom för ung för att kunna ge 
vårdnadshavaren fullmakt gällande detta. Detta borde innebära att 
vården åtar sig att påminna när medicinförnyelse måste ske, vilket de inte 
gör.  

Då föräldraansvaret enligt lag är omfattande är det orimligt att ha en 
sjukvårdspraxis som gör det omöjligt för vårdnadshavare att uppfylla 
detta ansvar och det är inte förenligt med en trygg och rättssäker vård då 
vare sig vårdnadshavare eller barn har möjlighet att ta del av 
sjukvårdsjournaler.  

Därför yrkar vi: 

Att distriktet verkar för att förändra praxis gällande 
vårdnadshavares insyn gällande patienter över 13, 
inkluderande på 1177. 

Att distriktet verkar för att barn över 13 ska få ökad insyn i sin 
egen vård, inkluderande på 1177. 

Motionär: Emma Lennholm 

Antagen av Tjörn arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Ökad integritet i vården 
från 13 år 

Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om att 
ompröva/förändra praxis begränsa vårdnadshavares insyn gällande 
patienter över 13 år.  

Socialdepartementet har i september 2023 utrett elektronisk tillgång till 
barns uppgifter inom hälso- och sjukvården och tandvården.  



                                                      

 
Socialdepartementet föreslår bland annat:  

• att vårdnadshavare får medges elektronisk tillgång till sina barns 
hälso- och sjukvårdsuppgifter och 
 

• att barn som har fyllt tretton år får medges elektronisk tillgång till 
sina hälso- och sjukvårdsuppgifter. 
 

• att bestämmelserna förenas med: 
 

o en skyldighet för vårdgivare och E-hälsomyndigheten att 
 
 spärra uppgifter för vårdnadshavaren om ett barn 

som har fyllt tretton år motsätter sig 
vårdnadshavarens elektroniska tillgång, 
 

 spärra uppgifter för vårdnadshavaren om uppgifterna 
omfattas av sekretess gentemot vårdnadshavaren och 
 

 spärra uppgifter för barnet om uppgiften har spärrats 
för vårdnadshavaren med hänvisning till sekretess. 
 

o en skyldighet för hälso- och sjukvårdspersonal att 
 
 pröva om uppgiften omfattas av sekretess, 

 
 informera barn som har fyllt tretton år om rätten att 

motsätta sig att vårdnadshavaren får del av barnets 
uppgifter, 
 

 hos E-hälsomyndigheten begära att få en uppgift om 
ett barn spärrad i den nationella läkemedelslistan för 
direktåtkomst av vårdnadshavaren, om uppgiften 
inte får lämnas ut till vårdnadshavaren. 
 

• ändringar i patientdatalagen, lagen om nationell läkemedelslista 
och offentlighets- och sekretesslagen syftande till att uppgifter 



                                                      

som avslöjar att det finns uppgifter som har spärrats för 
vårdnadshavaren inte får göras tillgängliga för vårdnadshavaren 
genom direktåtkomst eller annat elektroniskt utlämnande. 
 

• att regeringen ger en myndighet i uppdrag att ta fram och 
publicera stödmaterial riktad till vårdgivare med anledning av de 
nya bestämmelserna, och 
 

• att regeringen eller den myndighet som regeringen bestämmer ska 
ges bemyndigande att meddela föreskrifter om säkerhetsåtgärder 
vid enskilds direktåtkomst till uppgifter i den nationella 
läkemedelslistan.  

 
Styrelsen anser att i avvaktan på beslut i liggande utredning så yrkar 
styrelsen avslag till motionen. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå motionen i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Marlene Segerson 

  



                                                      

Motion 10 

Höj inkomstpensionen, nu! 
 
Bakgrund 
Under senaste tiden har garantipensionen stigit mycket kraftigt i 
jämförelse med inkomstpensionen. Ett lönebaserat arbetsliv, har 
nedvärderats pensionsmässigt, se tex senaste beräkningarnas utfall då 
garantipensionen växt med cirka 10%, medan den inkomstbaserade bara 
växt med cirka 1%. Fortsätter det så blir det allt mindre anledning att 
bidra till pensionsfonden då den som inte betalt in till fonden får samma 
pension, som den som bidrar? 

Den pensionsreform, som ersatte ATP-systemet, skulle ge 60% av lönen 
vid pensionering, I verkligheten blir det kanske högst 50%. 

I detta nya pensionssystem finansieras pensionerna med en avgift på 
17,21 %. Arbetsgivarna betalar 10,21 %. och alla löntagarna betalar 7 % i 
egenavgift. Men samtidigt ger staten en skattereduktion till löntagarna på 
exakt samma summa. Det kan tyckas vara ett nollsumme-spel.    

Det är det inte, vare sig för dagens eller framtidens pensionärer. 
Pensionsrätten grundas på inkomst efter pensionsavgift. På en intjänad 
100 lapp, får man då pensionsrätt för 93 kronor. Paradox: Vi betalar 
alltså pensionsavgift för att få lägre pension!   

Den enkla och förnuftiga tekniska formeln! 

En enkel och bra lösning för höjda pensioner vore att helt enkelt slopa 
egenavgiften. Staten betalar ju redan avgiften. Det skulle ge både dagens 
och framtidens pensionärer, en högre pension. Då blir det pensionsavgift 
och pension på hela lönen, upp till pensionstaket. 
Redan 2021 var pensionsmyndigheten utredare inne på denna tanke, som 
det enklaste sättet att höja pensionen, genom att ta bort egenavgiften och 
slopa skattekompensationen. Pensionsavgiften för arbetsgivarna höjs 
samtidigt från 17,21 till 18,5 %. En höjning med 1,29 %-enheter. 



                                                      

Samtidigt sänks den allmänna löneavgiften på 11,62 % med lika mycket 
till 10,4. %  

I och med detta kommer utgående inkomstpension, pensionsbehållning 
och tillkommande pensionsrätter att ligga på en nivå som är cirka 7 
procent högre än före avgiftshöjningen.  

Kostnaden då? 

När utgående pensioner höjs motsvarande avgiftsökningen blir 
inkomstbortfallet i statens finanser cirka 15 miljarder kronor.   

En höjning till 18,5 % ger höjda pensioner på sikt. Slopade egenavgifter 
och pensionsrätt på hela lönen upp till taket skull höja inkomstindex med 
6,6 %. Det skulle ge höjda pensioner med minst 6,6 %, redan året därpå. 
Kostnaden för staten skulle bli ungefär 15 miljarder, möjligen 22.  

Varför vänta? 

Sverige har starka offentliga finanser. Skatterna har sänkts med 
flerdubbelt större belopp de senaste valperioderna.   

Klarar pensionssystemet av denna utgiftsökning?  Ja, pensionssystemet är 
inget fattighus. Varje år gör pensionsmyndigheten en rapport om vilka 
pengar systemet har.  

En rapport kom i april 2022. Den sa att tillgångarna i pensionssystemet 
överstiger skulderna med 1 201 miljarder kronor. (ett tusen 
tvåhundraen miljarder kronor!!!!) Det innebär ett överskott på ca 12 
procent, historiskt stort. Myndighetens chef konstaterade att i deras 
beräkningar kommer överskotten att öka i framtiden. 

Slutsats: Det finns inga skäl att vänta! 

Därför yrkar vi: 

Att den sändes till vår ekonomiska talesperson och vår 
pensionsansvarige talesperson för svar och kommentarer på 
motionens innehåll. 



                                                      

Motionär: Jan-Evert Halldin 

Antagen av Tjörn arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Höj inkomstpensionen, 
nu! 

Distriktsstyrelsen tackar motionären som tar upp frågor om 
pensionssystemets utformning. Det motionären tar upp gäller det som 
brukar kallas respektavståndet, alltså skillnaden i pension mellan dem 
som jobbat och dem som inte jobbat. 

Genom de höjningar som gjorts de senaste åren av garantipensionen kan 
det upplevas som att det avståndet minskat. Bakgrunden till höjningarna 
är att många av dem som har de lägsta pensionerna är kvinnor som har 
ett långt arbetsliv bakom sig och slitit hårt men på deltid. Därigenom har 
de tjänat ihop till låg eller ingen tilläggspension. Många av dessa kvinnor 
tvingades att söka försörjningsstöd och det var inte en värdig situation. 

Samtidigt delar distriktsstyrelsen motionärens uppfattning om att 
pensionerna för dem med tilläggspension är för låga. Utfallet av dagens 
pensionssystem är för lågt enligt Socialdemokraternas uppfattning. Den 
politik som partiet driver är att nivån måste höjas till 70 procent. 
Forumet för att driva krav om förändringar i pensionssystemet är den så 
kallande Pensionsgruppen, där nu samtliga partier ingår. 

Distriktsstyrelsen står bakom det som är partiets politik om att arbeta för 
att höja pensionsnivån till 70 procent. Exakt hur det ska gå till eller 
finansieras är dock utanför den kompetens som distriktsstyrelsen har. 
Men vi har insikten om att det är ett mycket komplext system där varje 
förändrings konsekvenser noga måste kalkyleras och analyseras. Detta 
anser vi ska överlåtas till Socialdemokraternas representanter i 
Pensionsgruppen och gruppen som helhet. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen på att 
motionen besvaras. 



                                                      

 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse motionen besvarad i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Kenneth G. Forslund 

  



                                                      

Motion 11 

Jämställt föräldraskap, en omöjlighet när pappor inte får 
samma information 
 
Bakgrund 
Det jämställda Sverige med feministisk regering är något som framhålls 
av socialdemokrater som framgångsfaktorer när vi socialdemokrater styrt 
Sverige. Detta känns långt borta i dagens Sverige. Dels eftersom vi har 
en borgerlig regering som verkar i motsatt riktning, dels eftersom vi har 
ett myndighetssverige som antar att pappor inte vill engagera sig eller 
aktivt motarbetar de försök som pappor gör för att vara en del av sitt 
barns uppväxt och ett jämställt föräldraskap.  

Som nybliven pappa ser jag tydligt sprickorna i systemet.  

Kallelser, påminnelser, övriga formalia och likvärdig information går ut 
till en vårdnadshavare, nämligen mamman. I samtliga fall går också 
informationen till mamman trots att faderskapet är bekräftat från dag ett 
då båda föräldrar är gifta.  

- Blankett för att fastställa namnet från Skatteverket går alltid till 
mamman. Inte ens en påminnelse går till pappan.  

- Trots att jag ringer BVC och bokar tid så är det mamman som får 
påminnelse-sms om nästa inbokad BVC tid, inte jag som pappa.   

- 1177 kan bara skicka ut information gällande mitt barn till en person.  

Jag ställer frågan i facebookgruppen ”Föräldragruppen bf 2023” (för oss 
som hade en beräknad födsel 2023 med nästan 9 000 medlemmar) om 
andra lyckats få notiser till båda vårdnadshavare från 1177. Flera säger att 
det är bara att höra av sig så fixar 1177 det.  

Jag ringer 1177. En sekreterare ”vet inte om det är möjligt att lägga in 
båda”. Vi hänvisas till supporten som säger att detta är en regional fråga. 
Jag trycker på och säger att någon från region Jönköping har fått det att 



                                                      

fungera. 1177 supporten tittar på flera regionen (däribland VGR, 
Jönköping och Norrbotten) men dementerar och säger att det inte är 
möjligt.  

Jag ställer frågan om jag kan ta vidare en synpunkt för att få till en 
teknisk möjlighet för detta till 1177 (och bolaget bakom 1177) hänvisas 
tillbaka till regionen som ”äger notisrutinerna”. 

Slutsats 
Det är inte möjligt att som aspirerande jämställd småbarnsförälder och 
pappa att kunna agera på lika villkor som en nybliven mamma. Det 
känns som systemet är riggat för att jag inte ska få ta del av 
sammainformation.  

När jag ställde frågan i facebookgruppen ”Föräldragruppen bf 2023” så 
är det många som vittnar om dåligt bemötande och låg förväntan på 
pappors delaktighet från det allmänna. Här måste ske en förändring i 
kulturen men också i informationsflödet så att pappor åtminstone kan 
agera på lika villkor om man så vill.  

VGR borde kunna ställa krav på samtliga vårdcentraler, BVC och VGR 
självt att kunna skicka ut likvärdig information till båda vårdnadshavare.  

Som nybliven pappa befinner jag mig i ett informationsutanförskap 
jämfört med alla mammor. Detta är inte okej och bidrar inte till ett 
jämställt samhälle. Snarare tvärt om.  

Därför yrkar jag: 

Att Göteborgsområdets partidistrikt verkar för att samtliga 
verksamheter i Västra Götalandsregionens koncern skickar 
information likvärdigt till båda vårdnadshavare när det gäller 
det enskilda barnet om inte särskilda skäl råder eller någon av 
parterna kan lida men av det. 

Att Göteborgsområdets partidistrikt verkar för att Västra 
Götalandsregionen ställer krav på att privata utförare av 
regional vård och omsorg skickar information likvärdigt till 
båda vårdnadshavare när det gäller det enskilda barnet om 



                                                      

inte särskilda skäl råder eller någon av parterna kan lida men 
av det. 

Motionär: Erik P. Stark 

Antagen av Mölndal arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Jämställt föräldraskap, 
en omöjlighet när pappor inte får samma information 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för sitt engagemang och för att ha 
lyft fram viktiga frågor angående Jämställt föräldraskap och tillgång till 
information för båda vårdnadshavare. 

Styrelsen instämmer fullständigt i motionärens synpunkt att det är av 
yttersta vikt att vårdnadshavare har likvärdig tillgång till information 
gällande sina barn. Rätten till samma information, inklusive kallelser, 
påminnelser och övriga formella dokument, är en grundläggande princip 
som vi står bakom. 

Motionärens beskrivning av byråkratiska hinder för ett jämställt 
föräldraskap är oroande och något som vi aktivt bör arbeta för att 
förändra. Det är en självklarhet att system och rutiner bör anpassas för 
att möjliggöra att information kan delas likvärdigt mellan båda 
vårdnadshavarna. 

Styrelsen är överens med motionären om att det är rimligt att ställa krav 
på systemägare, som den offentliga vården. Att uppmana sina 
leverantörer att erbjuda tjänster som främjar jämställdhet inom 
föräldraskapet. Dessa krav bör naturligtvis även omfatta privata utförare 
inom vården och omsorgen. 

Distriktsstyrelsen ser fram emot en konstruktiv diskussion och hoppas 
på ett positivt beslut för att främja ett mer jämställt föräldraskap inom 
vår region. 

 



                                                      

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att bifalla motionen i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Johnny Sundling 

  



                                                      

Motion 12 

Hållbarhetskriterier vid offentlig upphandling 
EU har redan antagit flera växthusbudgetlagar för att påverka och reglera 
företagens produktion utifrån det faktum att vi måste minska 
koldioxidutsläppen och förbrukningen av kol till 0 senast 2050 för att 
inte riskera att global uppvärmning stiger till 1,8–2 grader. Det innebär 
att alla branscher behöver göra en grön omställning till fossilfri 
produktion och cirkulära affärsmodeller.  

När kommuner, regioner och myndigheter köper varor måste man anlita 
upphandlade företag. Det är inte självklart att de produkter som säljs är 
hållbara dvs inte innehåller ämnen som härrör från fossila källor, t ex 
plast. Vidare finns det studier om giftiga ämnen som förekommer i vitt 
skilda sammanhang från smink till leksaker. PFAS är ett av de värsta. 
”PFAS eller högfluorerade ämnen är ett samlingsnamn för en stor och 
komplex ämnesgrupp på mer än 10 000 identifierade ämnen med 
varierande egenskaper och bred användning i samhället. Gemensamt för 
alla PFAS-ämnen är att de är mycket svåra att bryta ner och vissa PFAS 
kan ha skadliga effekter, både för människa och miljö. Alla PFAS-ämnen 
är syntetiskt framställda och finns inte naturligt i miljön.”  

Som ett miljöland borde vi kunna sluta helt att köpa in produkter som 
inte är hållbara och giftfria. Vi behöver tänka på alla barn och deras 
framtida hälsa och vår natur och naturresurserna – inte minst vatten. 
Men enligt de katalogiserade produkter som erbjuds genom upphandlade 
aktörer finns det ingen möjlighet att välja helt plastfria produkter och 
plastfria förpackningsmaterial. Leksaker innehåller plast, precis som det 
mesta hobbymaterial, målarfärger, lekinredning och t o m textilier och 
garner. Hur ska dessa ämnen hanteras i ett cirkulärt kretslopp? Hur 
påverkar de vår natur och hälsa?  

 



                                                      

För att främja den gröna omställningen vid upphandling och för att 
säkerställa att vi kan erbjuda efterkommande generationer en framtid 
utan lagrade gifter och plastberg yrkar jag:  

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet antar motionen 
som sin egen och ger och ger sina riksdagsledamöter i 
uppdrag att verka för följande att-satser Att - det i Lagen om 
offentlig upphandling ställs krav om följande: 

Att man ställer hållbarhetskrav enligt Agenda 2030 i alla 
offentliga upphandlingar. 

Att inga produkter som innehåller PFAS köps in av kommuner, 
regioner eller myndigheter. 

Att Att - helt fossilfria produkter får större utrymme i 
katalogerna, helst uteslutande. 

Att förpackningsmaterial är fossilfritt och kan återbrukas. 

Att inköpta produkter och inredning ska cirkulera och återbrukas 
inom kommuner, regioner eller myndigheter för att öka 
deras livscykel och för att minska behovet av nyinköp – dvs 
spara pengar och resurser. 

Motionär: Mai Lundell 

Antagen av Lilla Edet arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Förbjud lustgas 

Distriktsstyrelsen instämmer med motionären att vi behöver främja den 
gröna omställningen vid upphandlingar så att kommande generationer 
tar över ett hållbart samhälle. Vi behöver då säkra alla tre 
hållbarhetsaspekterna, den miljömässiga, den sociala och den 
ekonomiska hållbarheten.  



                                                      

För att göra detta kan då med fördel Agenda 2030 användas som 
verktyg, där de 17 målen, 169 delmål och 230 globala indikatorer kan 
inarbetas i våra kommunala handlingsplaner, regionala handlingsplaner 
och partiprogram. Dessa planer och partiprogram blir då ett stöd för 
våra förtroendevalda på olika nivåer så att de kan verka för en hållbar 
omställning av vårt gemensamma samhälle. 

När det gäller Lagen om offentlig upphandling, så finns det redan idag 
möjligheter att påverka upphandlingar ur ett hållbarhetsperspektiv, både 
ur ett miljömässigt och socialt perspektiv. 

Agenda 2030:s delmål 12.7 handlar om att främja hållbara offentliga 
upphandlingsmetoder. Mål 13 innehåller krav på fossilfritt i de offentliga 
inköpen. Mål 8 innehåller hållbarhet i leveranskedja och 
produktionsvillkor. Mål 9 innehåller hur kommuner och regioner kan 
styra marknadslösningar i innovativ och hållbar riktning. 

Dock anser distriktsstyrelsen att denna motion med fördel kan skickas 
till partikongressen så att Lagen om Offentlig upphandling ytterligare kan 
diskuteras ur hållbarhetsperspektiv. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse motionen besvarad i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Renée Bengtsson 

  



                                                      

Motion 13 

Låt fler kön än män bli tagna på allvar när de söker vård! 
Att få hjälp när en söker vård bör vara en självklarhet men det är långt 
ifrån verkligheten. Läkare är idag alldeles för dåliga på att känna igen 
symptom och upptäcka sjukdomar som drabbar andra kön än män. 
Endometrios är en kronisk och inflammatorisk sjukdom som tillhör våra 
vanligaste sjukdomar och drabbar ungefär var 10:e livmoderbärare i fertil 
ålder. Det är en sjukdom som ofta innebär en kraftig försämrad 
livskvalité. Trots att de flesta får symptom redan i sina tidiga tonår är 
medelåldern för diagnos 37 år, att patienter ska behöva vänta 20 år på att 
få diagnos är inte acceptabelt. Läkare måste bli bättre på att känna igen 
symptom och kunna ställa diagnos så att patienter kan få behandling 
tidigare. 

Det finns allt för många kvinnor och livmoderbärare som vittnar om att 
de inte blir tagna på allvar när de söker vård. Allt för ofta får de höra att 
”menssmärtor är normalt” men all menssmärta är inte normal. Att leva 
med kronisk smärta, att vakna och somna med smärta är inget liv men 
det är verkligheten för alldeles för många. Att få känna sig trygg hos sin 
vårdgivare borde vara en självklarhet och varje människa borde kunna 
känna sig trygg i att de får hjälp av sin läkare när de ber om den. Ingen 
ska behöva känna sig misstrodd av sin läkare och ingen läkare borde 
misstro sina patienter när de säger att de har ont.  

Kunskaperna om sjukdomar som endometrios måste blir högre. Fler 
läkare måste bli bättre på att känna igen och upptäcka sjukdomar som 
drabbar andra kön än män så att färre människor behöver lida. Västra 
götalandsregionen bör därför satsa på att öka kunskapen bland sina 
anställda om sjukdomar som drabbar livmoderbärare.  

Därför yrkar vi:  

 



                                                      

Att sjukvården i västra götalandsregionen ska arbeta särskilt med 
att öka kunskapen om sjukdomar som drabbar 
livmoderbärare. 

Att sjukvården i västra götalandsregionen ska arbeta särskilt med 
att förbättra bemötandet av kvinnliga och ickebinära i 
vården. 

Att SSU Kungälv ska anta motionen som sin egen och skicka 
den vidare till SSU Göteborgsområdets distriktsårskonferens 
och Kungälvs arbetarkommuns årsmöte.  

Att Kungälvs arbetarkommun antar motionen som sin egen och 
skickar den vidare till Socialdemokraterna i 
Göteborgsområdets distriktsårskonferens.  

Att Kungälvs arbetarekommun skickar motionen vidare till S i 
VGR för hantering. 

Att SSU GOS ska anta motionen som sin egen och verka i dess 
anda. 

Att S i GOS ska anta motionen som sin egen och verka i dess 
anda. 

Motionär: Lisa Hult 

Antagen av SSU Kungälv, skickad vidare till Kungälv 
arbetarekommun 

Antagen i sin helhet av Kungälvs arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Låt fler kön än män bli 
tagna på allvar när de söker vård! 

Distriktsstyrelsen tackar Kungälvs Arbetarekommun som i en viktig 
motion belyst problematiken om att inte bli tagen på allvar i sjukvården.  
 



                                                      

Distriktsstyrelsen delar motionärens uppfattning att det råder ojämlikhet 
inom sjukvården. Att öka kunskapen om sjukdomar som specifikt 
drabbar kvinnor och personer med livmoder är avgörande för att 
förbättra hälso- och sjukvården och öka medvetenheten om dessa 
hälsoutmaningar. Motionären vill att Västra Götalandsregionen skall 
arbeta med att förbättra bemötandet av kvinnor och ickebinära i 
sjukvården. 

Vi socialdemokrater strävar efter att eliminera könsspecifik 
diskriminering och vill främja jämställdhet. Vi vill ha en sjukvårdsmiljö 
där kvinnor och ickebinära känner sig trygga och bemöts med respekt 
och där deras hälsoutmaningar behandlas med den kompetens och 
empati de förtjänar. 

I Västra Götalandsregionen finns en enhet som heter Kunskapscentrum 
för jämlik vård. För att minska omotiverade skillnader arbetar KJV för 
att integrera jämlikhetsperspektivet i styrning, ledning och uppföljning av 
hälso- och sjukvården. Genom verksamhetsutveckling, utbildning, 
samordning, utredning och forskning stödjer KJV hälso- och sjukvården 
i Västra Götaland, politiska nämnder och styrelser i att motivera 
omotiverade skillnader. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse motionen besvarad i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Jim Aleberg, Maria Brauer 

  



                                                      

Motion 14 

Att utöka upplysningsplikt och restriktioner gällande 
förskrivning av SSRI-preparat, SNRI-preparat samt övriga 
antidepressiva preparat 
Mellan åren 2000 och 2017 fördubblades nästan förskrivningen av 
antidepressiva läkemedel. Strax över en miljon invånare hämtade ut 
antidepressiva på apoteket minst en gång under 2020. Man räknar med 
att var tionde svensk idag behandlas med någon form av psykofarmaka.  

Redan 2013 gick dock läkaren Sven Ternov ut offentligt och varnade för 
de utsättningssymtom som antidepressiva preparat kan ha och kritiserade 
att patienter inte varnas för detta innan insättande. Abstinenssymtomen 
som kan uppstå efter utsättande av antidepressiva påminner om de som 
uppstår vid bland annat utsättande av benzodiazepiner, något som man 
däremot varnar för.  

De vanligaste symtomen vid utsättning av antidepressiva är yrsel, 
magproblem, känsla av elektriska stötar genom kroppen, svettningar, 
trötthet eller oro liksom nedstämdhet, sömnproblem och huvudvärk. 
Beroende på typen av läkemedel kan utsättningssymtomen även innebära 
skakningar och balansproblem, aggressivitet och förvirring. 
Utsättningssymtomen startar oftast cirka tre dagar efter avslutande av 
medicinering, men kan uppstå snabbare, och kan hålla i sig i allt från 
några veckor till upp till ett år. De kan även uppstå vid byte från ett 
läkemedel till ett annat. Många människor har uppgett att 
utsättningssymtomen varit mer funktionsnedsättande i deras tillvaro än 
orsaken till att de medicinerades från första början.  

Trots detta används dessa preparat idag till att medicinera även annat än 
depression. De förskrivs vid krisreaktioner, ångest, sömnproblematik, 
PMS och tvångssyndrom för att nämna några. Många personer har i 
media vittnat om att dessa även förskrivits innan medicinsk utredning 
gjorts för att utesluta fysiska förklaringar till problematiken.  



                                                      

Förutom att läkare inte varnar om utsättningssymtom så beskriver de 
sällan eventuella biverkningar vid insättande, och inte heller den viktiga 
aspekt att konsumering av alkohol samtidigt som man medicinerar med 
antidepressiva kan ge upphov till aggressivitet och förvirring. Medicinen 
kan även förstärka alkoholens effekt och ge upphov till en så kallad 
”patologisk fylla”.  

Utöver detta tillkommer de livshotande effekter som kan uppstå om 
medicinen överdoseras.  

Därför yrkar vi:  

Att distriktet verkar för att riktlinjer och rutiner utreds gällande 
förskrivning av antidepressiv medicin. 

Att distriktet verkar för att patienter innan insättande tydligt ska 
informeras om de risker som finns och de svårigheter ett 
utsättande kan innebära. 

Att distriktet verkar för att antidepressiva inte förskrivs för att 
behandla annat än det de är avsedda för och inte utan 
föregående medicinsk utredning.  

Motionär: Emma Lennholm 

Antagen av Tjörn arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Att utöka 
upplysningsplikt och restriktioner gällande förskrivning av SSRI-
preparat, SNRI-preparat samt övriga antidepressiva preparat 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för sitt engagemang och för att ha 
uppmärksammat den viktiga frågan gällande förskrivning av 
antidepressiva läkemedel och vad som kan ske om de skrivs ut på grund 
av felaktiga grunder. 



                                                      

Depression är vanligt och 4% av befolkningen uppger att de fått 
diagnosen depression senaste året. Sjukdomen är betydligt vanligare hos 
kvinnor. Risken för suicid är hög vid obehandlad depression. 

När det gäller depression har det tagits fram regionala medicinska 
riktlinjer, RMR när det kommer till förskrivning gällande antidepressiva 
läkemedel. Det finns några huvudregler som ska följas: 

• Psykopedagogiska insatser till vuxna och psykopedagogisk 
basbehandling till barn och ungdomar bör erbjudas som ett första 
steg 

• Depressionsdjupet avgör om psykoterapi och/eller antidepressiv 
medicinering rekommenderas. Förstahandsmedel vid 
läkemedelsterapi är escitalopram för vuxna och fluoxetin för barn 
och ungdomar 

• Överväg om en depression är en del i en bipolär sjukdom 
• Suicidriskbedömning ska ingå som en del i diagnostiken och följas 

upp 
• Somatisk sjuklighet och dödlighet är förhöjd vid depression och 

bör efterforskas i anamnes och status 
• Ohälsosamma levnadsvanor avseende fysisk aktivitet, alkohol, 

rökning, sömnvanor och kost bör uppmärksammas och åtgärder 
erbjudas. Fysisk aktivitet har effekt vid lindrig och medelsvår 
depression. 

 

Distriktsstyrelsen menar att RMR gällande depression täcker in vilka 
områden som ska följas för att få förskriva antidepressiva medel. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse motionen besvarad i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Tomas Angervik 



                                                      

Motion 15 

Standardiserade förpackningar för nikotinprodukter 
Fler och fler länder har infört en standardiserad paketering för 
nikotinprodukter. Genom en neutral paketering som eliminerar den egna 
prägeln såsom stiliserade logotyper och färgglada designer så kan man 
göra produkterna mindre lockande, inte minst för unga som har störst 
risk att hamna i beroende. Standardiserad paketering är inget nytt utan är 
beprövat och infört i ett flertal EU-länder samt även i Norge och 
Australien. Nu är det dags att även Sverige inför det och minskar på 
nikotinberoendet bland våra unga. 

Därför yrkar jag:  

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
standardiserade och neutrala förpackningar införs på 
nikotinprodukter i Sverige. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet skickar vidare 
motionen till våra riksdagsledamöter för vidare arbete i 
riksdagen. 

Motionär: Joel Bodin 

Antagen av Mölndal arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Standardiserade 
förpackningar för nikotinprodukter 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för en motion som har som 
huvudsakligt syfte att minska nikotinberoendet i Sverige med särskilt 
fokus på unga. 

Distriktsstyrelsen delar motionärens åsikt att det är ett växande problem 
att unga lockas in i ofta livslångt, kostsamt och dödligt beroende av 
nikotin. Motionären lyfter upp erfarenheter från andra länder och även 



                                                      

distriktsstyrelsen har omvärldsbevakat och kan konstatera att 
erfarenheterna generellt varit positiva i de länder som infört 
standardiserade förpackningar. Men de positiva resultaten har inte 
kunnat härledas specifikt till denna åtgärd då den också följts av andra 
reformer som kraftiga skattehöjningar och utökade områden med 
rökförbud i offentliga miljöer. 

Åtgärden har också visat sig komma med sina egna utmaningar, då den 
illegala handeln av förfalskade produkter har rapporterats öka. Detta ska 
bero på att standardiserade förpackningar kan vara lättare att efterlikna 
än märkesspecifika förpackningar. 

Styrelsen ställer sig dock positiv till förslaget som en del i en samlad 
strategi med ytterligare åtgärder som exempelvis höjda skatter och 
utökade rökfria områden i offentliga miljöer. 

Dock ser inte styrelsen att distriktet har resurser att verka för att förslaget 
genomförs men uppmanar motionären att gärna bredda förslaget till 
ytterligare reformer för att minska nikotinberoende och skicka en motion 
till partikongressen. 

Då det redan finns liknande enskilda motioner från socialdemokratiska 
ledamöter ser styrelsen att det borde finnas möjlighet för våra 
riksdagsledamöter att engagera sig och verka för förslaget på det vis de 
finner lämpligt.  

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse den första att-satsen besvarad 

Att bifalla den andra att-satsen 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Joakim Järrebring 

  



                                                      

Motion 16 

Stärk psykiatrivården i Västra Götalandsregionen 
De senaste 10–15 åren har den psykiska ohälsan bara skenat iväg, mer än 
vad vi egentligen kan ana. Det har gjorts utredningar för att kartlägga den 
psykiska ohälsan och hur den uppstår, varför den uppstår och vad vi kan 
göra åt den.  

Många bra initiativ har tagits, många bra beslut har fattats, allt för att 
bekämpa denna psykiska ohälsa. Men det har också fattats beslut som 
inte är ett steg i rätt riktning för att komma till rätta med ohälsan. De 
besluten har varit att stänga ner öppenpsykiatriska mottagningar i vissa 
kommuner i Västsverige. Och det senaste året har beslut fattats om att 
stänga ner ytterligare mottagningar.  

Att stänga ner öppenpsykiatriska mottagningar och hänvisa patienterna 
till andra mottagningar, andra kommuner och i många fall till 
vårdcentralen, är inte alltid lyckat. I någon kommun där man stängt ner 
den öppenpsykiatriska mottagningen råder det en väldigt stor psykisk 
ohälsa bland invånarna. Där är det verkligen inte rätt att stänga ner 
mottagningen. Där borde det psykiatriska arbetet i stället utvecklas. Där 
det inte ens borde finnas som alternativ att stänga ner en 
öppenpsykiatrisk mottagning.  

Som motionär vill jag uppmana ansvariga nämnder och styrelser att 
verkligen tänka över dessa beslut. Vi måste göra det som krävs för att 
komma till rätta med den psykiska ohälsan som breder ut sig.  

Därför yrkar jag:  

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet antar motionen 
som sin egen och ger våra regionpolitiker i uppdrag att verka 
för följande att-satser: 

Att verka för att inga fler psykiatriska mottagningar stängs ner i 
Västra Götalandsregionen. 



                                                      

Att verka för att där behovet är som störst etableras nya 
psykiatriska mottagningar. 

Motionär: Kristian Hermansson 

Antagen av Lilla Edet arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Stärk psykiatrivården i 
Västra Götalandsregionen 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för möjligheten att återigen belysa 
den psykiska hälsan i vår region. 

Distriktsstyrelsen delar motionärens beskrivning av den psykiska hälsan 
och hur viktigt det arbetet är för att komma till rätta med psykisk ohälsa. 
Regional strategi för vuxenpsykiatrin (VUP) 2023–2025:  
VUP har under flera år haft stora utmaningar med en låg tillgänglighet i 
förhållande till vårdgarantin, vårdutbud av evidensbaserade 
behandlingsmetoder, hantering av remisser och olika medicinska 
bedömningar mellan förvaltningarna men även inom förvaltningarna 
samt ur ett regionalt perspektiv en bristande systematisk uppföljning. För 
att kunna möta de behov som finns i samhället av psykiatrisk vård 
kommer det att krävas ett innovativt utvecklingsarbete med användning 
av nya arbetssätt och digitala verktyg där regionens samlade utbud och 
kompetens står invånarna till buds. Detta förutsätter ett ständigt 
pågående förbättringsarbete som koordineras inom samordningsråd 
VUP. 

Rödgrön ledning har dessutom inrättat Beredningen för psykisk hälsa. 
Beredningens huvuduppgift är att bereda ärenden till strategiska hälso- 
och sjukvårdsnämnden inom området psykisk hälsa.  

Våra förtroendevalda som är aktiva i regionen verkar på många sätt för 
att lösa framtidens utmaningar, där våra gemensamma resurser och 
regionens kompetens används på ett effektivt, ansvarsfullt och jämlikt 
sätt. Vi menar att det inte går att låsa sig vid utbudspunkters antal eller 



                                                      

lokalisering utan att det finns behov av flexibilitet samt att det är behov 
och lokala förutsättningar som ska styra. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse att-satsen ett och tre besvarad 

Att avslå den andra att-satsen 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Johnny Alexandersson 

  



                                                      

Motion 17 

Reglering av momssatsen för fördelningspolitisk verkan 
För de flesta varor och tjänster gäller idag en momssats på 25% med 
vissa undantag. Idag gäller 12% för bland annat livsmedel, 
cykelreparationer och försäljning av egen konst medan 6% används för 
tidningar och böcker. En del branscher såsom sjukvård, tandvård, 
skolverksamhet samt banker och försäkringar är momsfria, de har alltså 
en momssats på 0%. Orsaken att momssatsen skiljer sig åt är bland annat 
att man från politiskt håll vill att konsumtion av vissa varor och tjänster 
ska främjas.  

Momsen är ingen kostnad för företaget som säljer en produkt då denne 
tar momsen från kunden och betalar in till staten. Därmed kan momsen 
förenklat beskrivas som en prishöjning med ren vinstmarginal på 
produkten där vinsten går till staten. Mot bakgrund av detta så finns det 
en möjlighet att använda momssatserna fördelningspolitiskt. Detta kan 
göras på flera olika sätt, där en väg är genom en höjd moms på lyxvaror 
som exempelvis privatflygplan, lyxbåtar och andra varor inom 
lyxsegmentet. En ytterligare åtgärd är att sänka eller helt nolla 
momssatsen på basvaror som är nödvändiga, såsom matvaror. Det kan 
även med fördel införas en adaptiv momssats på olika nivåer av 
konsumtion för att på så vis reglera konsumtionen.  

Det finns idag utrymme för att förbättra momssatserna vi har i Sverige 
för att få en effektivare fördelningspolitik.  

Mot bakgrund av detta yrkar vi:  

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för en 
utredning kring en mer fördelningspolitisk momssats. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet skickar vidare 
motionen till våra riksdagsledamöter för vidare arbete i 
riksdagen. 

Motionär: Vidar Svensson, Jacob Wihlborg, Jonathan Linderoth 



                                                      

Antagen av Mölndal arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Reglering av 
momssatsen för fördelningspolitisk verkan 

Distriktsstyrelsen vill börja med att tacka motionärerna för deras motion 
angående förbättringar av diverse mervärdesskatter (moms) i syfte att få 
till stånd en effektivare fördelningspolitik.  

Skattesystemet är en omistlig del i varje lands ekonomi och spelar en 
avgörande roll utifrån flera skäl. Det är avsett att säkerställa en långsiktig 
finansiering av vår gemensamma välfärd och samhällsåtaganden, bidra till 
en ekonomisk stabilitet samt fungera som ett fördelningspolitiskt 
verktyg. Det är därför av yttersta vikt för distriktsstyrelsen, att 
förändringar av olika skatter görs på ett sådant sätt att skattesystemet 
fortsättningsvis uppfattas som rättvist, legitimt och överblickbart.  

Motionärerna föreslår att utreda hur våra mervärdeskatter kan bli mer 
träffsäkra, ur ett fördelningspolitiskt perspektiv, än vad fallet är i dag. 
Distriktsstyrelsen delar motionärernas ambition att finna fler sätt att 
stärka den fördelningspolitiska profilen i vårt skattesystem. 

Sedan den senaste skattereformen genomfördes på 90-talet har flera 
förändringar gjorts, såsom flera undantag, avsteg från viktiga principer 
och andra avvikelser från den tidigare skattereformen. Distriktsstyrelsen 
anser därav att det finns en överhängande risk att införandet av 
ytterligare nya avvikelser i skattesystemet kan bidrar till att skapa 
kortsiktighet och instabilitet i skattesystemet. Dessutom har det 
Socialdemokratiska partiet redan beslutat om att det behöver 
genomförasen ny och bred översyn av skattesystemet 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse den första att-satsen besvarad 



                                                      

Att avslå den andra att-satsen 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Ludwig Andréasson 

  



                                                      

Motion 18 

Kvinnohälsa och klimakteriet 
Klimakteriet är en naturlig biologisk övergångsfas i en kvinnas liv, 
vanligtvis inträffande i medelåldern. Denna period kan vara komplex och 
påverkar kvinnors fysiska och psykiska hälsa på olika sätt. Det är av stor 
vikt att samhället erkänner dessa utmaningar och strävar efter att 
förbättra kvinnohälsan under denna övergångsperiod. Dessutom kan 
klimakteriebesvär ofta vara en underdiagnostiserad och undertolkad 
orsak till sjukskrivningar, vilket gör det ännu svårare att kvantifiera. 
”Socialstyrelsens kartläggning visar att vårdkontakterna inom 
gynekologisk öppenvård varierar kraftigt i landet”. [1]  

Denna motion syftar till att förespråka för tillgång till jämlik vård, gratis 
eller subventionerade läkemedel för att behandla och lindra symtomen 
på klimakteriet. Detta skulle minska den ekonomiska bördan för kvinnor 
som behöver medicinsk behandling under denna livsfas och främja en 
bättre hälsa och välmående. Vidare med denna motion jämnar vi till 
socioekonomiska skillnader i vård och behandling.  

[1] Kartläggning av vård och behandling vid klimakteriebesvär ur 
perspektivet jämlik vård socialstyrelsen 

Slutsats  
Klimakteriet är en viktig övergångsfas i en kvinnas liv, och det är 
avgörande att samhället tar itu med dess påverkan på kvinnohälsan. 
Genom att öka medvetenheten, tillhandahålla stödresurser och främja 
forskning kan vi förbättra livskvaliteten för kvinnor under klimakteriet. 
Detta kommer i sin tur att bidra till en hälsosammare och mer jämställd 
samhällsutveckling. Främja jämställdhet och rättvisa inom hälso- och 
sjukvården och säkerställa att kvinnors hälsobehov tas på allvar under 
klimakteriet. Kvinnornas hälsobehov ska aldrig vara en klassfråga. 

Därför yrkar vi:  



                                                      

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
erbjuda kostnadsfri rådgivning, screening och terapi för alla 
kvinnor i ålder 41-57 som kämpar med klimakteriebesvär. 
För alla förvärvsarbetande kvinnor ska det i första hand 
erbjudas inom ramen för företagshälsovård/VGR. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
säkerställa tillgängligheten av effektiva medicinska 
behandlingsalternativ för kvinnor med svåra 
klimakteriebesvär. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för 
kostnadsfria eller subventionerade behandlingsalternativ för 
kvinnor i klimakteriet. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
identifiera strategier och åtgärder som kan hjälpa till att öka 
intresset för denna medicinska specialitet, så att fler väljer att 
utbilda sig till gynekolog. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsomårdet verkar för att 
främja forskning om kvinnohälsa och klimakteriet för att 
förbättra diagnostik och behandling. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet skickar motionen 
till distriktets regionpolitiker för vidare arbete i regionen. 

Motionär: Pernilla Övermark, Tanja Tajic Björkman 

Antagen av Mölndal arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Kvinnohälsa och 
klimakteriet 

Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om vård vid 
klimakteriebesvär.  



                                                      

Styrelsen delar motionärens uppfattning om att det föreligger svårigheter 
i att få vård. Socialstyrelsens undersökning av klimakterievården visar 
regionala skillnader, liksom behov av ett bredare utbud av insatser mot 
klimakteriebesvär. Socialstyrelsen har också i uppdrag att genomföra 
insatser för en jämlik vård med fokus på sjukdomar som drabbar 
kvinnor. Uppdraget ska redovisas 31 mars 2026 till regeringen.  

Vården i Västra Götalandsregionen 
Kompetensförsörjningen i vården, särskilt bristen på gynekologer, är en 
utmaning. Rödgrön ledning har kartlagt tillgången på gynekologisk vård 
och vårdpersonal. Positiva framsteg i klimakterievården har skett, med 
ökad kunskap och utveckling inom VGR. Kungälvs sjukhus har 
exempelvis specialiserat sig på stöd till kvinnor i klimakteriet och många 
vårdcentraler erbjuder klimakterierådgivning.  

Distriktsstyrelsen menar att det är viktigt att fortsätta förbättra arbetet 
kring kvinnosjukdomar, samt att kompetensförsörjning och 
kompetensutveckling också är prioriterade frågor som våra 
regionpolitiker bör arbeta vidare med. 

Dock kan vi inte stödja motionärernas fråga om att erbjuda kostnadsfri 
vård, screening och behandling. Socialdemokraterna kämpar alltid för en 
generell välfärd med jämlikhet och för låga avgifter i vården. Det är inte 
önskvärt att prioritera en grupp före en annan vad gäller subventioner 
eller kostnadsfrihet. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att bifalla att-satserna två samt fyra, fem och sex 

Att avslå att-satserna ett och tre 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Janette Olsson 

 



                                                      

Motion 19 

Återinföra möjligheten att få skolans skyldighet att tillgodose 
elevers behov bedömda av högre instans 
Enligt skollagen ska alla barn ges den ledning och stimulans som de 
behöver, för att de ska kunna utvecklas så långt som möjligt. Exakt hur 
stödet ska se ut står inte i lagen, utan det bestäms på skolan. Skolan ska 
erbjuda ett stöd som fungerar för varje enskild elev. 

Samtidigt visar studier gjord av bland annat Attention att elever och 
föräldrar inte alltid upplever att skolan erbjuder det stöd som behövs.  

Något som kan kopplas till detta är den ökning av 
”hemmasittare”/problematisk skolfrånvaro som observerats i samhället. 
I Skolinspektionens undersökning redovisades att 1700 elever hade en 
ogiltig sammanhängande frånvaro under minst en månad medan nästan 
18 000 elever hade en upprepad ströfrånvaro, vilket är en riskfaktor för 
längre frånvaro.  

Problematisk skolfrånvaro är lika vanligt hos flickor som hos pojkar, och 
debuterar vanligen i tidiga tonår. Prevalensen är något högre på större 
skolor. Mycket tyder på att problematisk skolfrånvaro är vanligare bland 
elever med autismspektrumtillstånd, med en prevalens runt 40–53 % hos 
barn med AST. 

Göteborgs universitet uppger att barn med problematisk skolfrånvaro är 
en heterogen grupp, med många olika orsaker och vidmakthållande 
faktorer som påverkar varandra, men även om orsakerna varierar finns 
det individuella, skolrelaterade och sociala faktorer som förenar många 
av barnen. I forskning delas faktorerna som påverkar skolfrånvaro in i 
tre kategorier: individ, hem/familj och skola. 

De Skolrelaterade faktorer som kan påverka skolfrånvaro är exempelvis 
bristande närvarokontroll, mobbning och bristande stöd från lärare. 
Även otrygghet vid byte av skola, klass eller stadie kan påverka. 
Ostrukturerad undervisning kan leda till svårigheter hos vissa elever. 



                                                      

Med andra ord har skolan en viktig roll, av självklara skäl, gällande att alla 
barn oavsett funktionsnivå kan tillgodose sig den undervisning som ges 
och kan känna sig trygga i skolmiljön.  

Skolan styrs dock mycket av den kommunala budget som tilldelas dem 
och de resurser de har att röra sig med. Någon som kan drabba den 
enskilda eleven. Tidigare kunde föräldrar som upplevde att deras barn 
inte fick sina behov tillgodosedda i skolan vända sig till Skolinspektionen 
som då granskade att skolan levde upp till lagkraven. Flera studier har 
visat att denna åtgärd är en av de få maktmedel föräldrar och elever har 
haft gällande att strida för sina rättigheter.  

Nu har denna möjlighet fråntagits föräldrarna då Skolinspektionen inte 
längre tar emot och utreder anmälningar i enskilda fall utan uppmanar 
föräldrar att vända sig till huvudmannens/kommunens 
klagomålshantering – det vill säga den som eventuellt brister i att 
tillgodose elevens behov ska själva vara de som bemöter detta. 
Skolinspektionen kan ta emot uppgifter om missförhållanden men 
använder främst detta som underlag vid framtida inspektioner på mer 
generell nivå. Med andra ord har elever och föräldrar fråntagits den enda 
möjlighet de hade att få sitt fall granskat av en högre instans, vilket på 
sikt kan lämna elever rättslösa.  

En elevs möjlighet att få en utbildning anpassad efter dennes behov och 
förmåga ska inte vara beroende av en enskild kommuns ekonomiska 
resurser eller prioriteringar då detta finns reglerat i lag. Då utbildning 
idag åligger kommunen måste det finnas en statlig granskning inte bara 
på generell nivå, utan även med möjlighet på individnivå för att 
säkerställa att barn och elevers rättigheter upprätthålls 

Därför yrkar vi:  

Att distriktet verkar för att snarast återinföra möjligheten att få 
skolans skyldighet att tillgodose enskilda elevers behov 
bedömda av högre instans. 

Motionär: Emma Lennholm 



                                                      

Antagen av Tjörn arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Återinföra möjligheten 
att få skolans skyldighet att tillgodose elevers behov bedömda av 
högre instans 

Distriktsstyrelsen vill tacka motionären som belyser vårdnadshavares 
möjlighet att vända sig till Skolinspektionen för att få skolans skyldighet 
att tillgodose enskilda elevers behov bedömda av en högre instans.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning om att det råder en stor brist på 
likvärdighet gällande i vilken grad eller på vilket sätt olika skolor eller 
kommuner genomför anpassningar och särskilt stöd till elever. Det 
kompensatoriska uppdraget är en av svenska skolväsendet grundpelare. 
Rätten att utvecklas så långt som möjligt mot utbildningens mål gäller 
alla elever. Dessvärre möts man som vårdnadshavare ofta av en annan 
realitet i skolan och i dialog med rektor som har att balansera resurser 
och behov för att få ekonomin att gå ihop. Lägg därtill att det sällan 
finns centrala medel att äska i kommunerna förutom för allvarliga 
medicinska tillstånd. Lagen tar däremot ingen hänsyn till vilka 
ekonomiska resurser en enskild skola har till sitt förfogande. 

Mot bakgrund av ovan anser även distriktsstyrelsen att det är av yttersta 
vikt att vårdnadshavare ska kunna få in sak prövad av högre instans. 
Dock delar vi inte uppfattningen att Skolinspektionen slutat ta emot 
anmälningar i enskilda fall eller så kallade individärenden. 
Skolinspektionen utrycker, som motionären säger, att vårdnadshavare i 
första hand ska kontakta rektorn som enligt lag är ansvarig för stöd till 
elever och i andra hand huvudmannen, kommunen eller en fristående 
skola. Huvudmannen är skyldig enligt lag att ta emot och utreda 
klagomål. Om man som vårdnadshavare är missnöjd med 
huvudmannens hantering finns det möjlighet att lämna uppgifter om 
missförhållanden till Skolinspektionen. Kravet är dock att man först tagit 
upp klagomålet med huvudmannen. Detta gäller även individärenden 
som Skolinspektionen regelbundet utreder.  



                                                      

Med detta sagt delar distriktsstyrelsen upplevelsen att anmälningar till 
Skolinspektionen sällan leder till utredningar vilket ju skapar en känsla 
hos vårdnadshavarna att inget händer. Däremot genomför 
Skolinspektionen granskningar av skolor som inte sällan baseras på 
antalet inkomna individärenden från den aktuella skolan. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse motionen besvarad i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Anton César 

  



                                                      

Motion 20 

Kommuners samverkan med organisationer inom 
funktionshinderområdet 
LSS innehåller en bestämmelse som ger intresseorganisationer rätten att 
samverka med kommunen. Till skillnad från för kommunen frivilla 
samråd som t.ex. funktionsrättsråd, tillgänglighetsråd, pensionärsråd, 
brukarråd så är rätten till samverkan för intresseorganisationer, vars 
medlemmar berörs av LSS inskriven i lagens 15 § punkt 7: Till kommunens 
uppgifter hör att samverka med organisationer som företräder människor med 
omfattande funktionshinder. 

LSS-propositionen förklarar samverkan så här:  

”Genom samverkan med handikapporganisationer kan de erfarenheter som personer 
med fuktionshinder själva besitter tillföras verksamheten. Formerna för samarbetet 
bör bestämmas av kommunen och organisationerna själva utifrån lokala 
förutsättningar”.  

Det står också: 

”Ordet samverkan avser att markera, att samarbetet mellan parterna skall vara 
fråga om ett ömsesidigt givande och tagande. Ordet samråd har oftare använts i en 
snävare betydelse.” 

Syftet med samverkan är att ge handikapporganisationerna inom LSS-
området möjlighet att utöva inflytande över beslut som fattas av 
kommunen inom ramen för LSS. Det är kommunerna som skall ha 
ansvaret för merparten av insatserna inom LSS, därför är det angeläget 
att det finns former för ömsesidig samverkan med organisationer inom 
funktionshinderområdet.  

”Organisationerna skall ges möjlighet att påverka, att lämna förslag och att ge 
synpunkter för att viktiga kunskaper och erfarenheter skall kunna tillföras 
verksamheten.” 



                                                      

Trots att LSS lagen funnits sedan många år saknas denna ömsesidiga 
samverkan inom LSS i många kommuner, däribland Partille. 
Nedskärningar i offentlig verksamhet drabbar många men framför allt 
grupper som inte kan försvara sina rättigheter, många tillhör gruppen 
inom LSS. Då är det viktigt att det finns en struktur s att denna grupp 
kan göra sin röst hörd. 

Därför yrkar jag:  

Att lokalt verka för avtal kring samverkan mellan kommunen 
och funktionshinderorganisationer 

Att regionalt verka för att alla kommuner har samverkansavtal 
med funktionshinderorganisationer 

Att på riksnivå verka för att erfarenheter från 
funktionshinderorganisationer tas tillvara i olika 
samverkansorgan 

Motionär: Göte Dammare 

Antagen av Partille arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Kommuners samverkan 
med organisationer inom funktionshinderområdet 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för möjligheten att belysa frågan 
kring kommunernas uppgift enligt Lag (1993:387) om stöd och service 
till vissa funktionshindrade 15§ avsnitt 7: Samverka med organisationer 
som företräder människor med omfattande funktionshinder. 

Distriktsstyrelsen delar motionärens vilja att understryka och stärka 
kommunernas samverkan med lokala funktionshinderorganisationer. 
Motionen beskriver samverkan som ett deltagande i beslutsfattande, 
vilket ett samverkansavtal då skulle styra och verka som tvingande för 
kommunen. En annan beskrivning som används när det gäller 
samverkansavtal lyder: ”Samverkan innebär en kontinuerlig dialog med utbyte av 



                                                      

kunskaper med beaktande av olika perspektiv och erfarenheter under hela processen. 
Samverkan är en metod och ett förhållningssätt, inte ett gemensamt beslutsfattande.” 

Betydelsen av ordet samverkan ställs i motionen mot betydelsen av ordet 
samråd, som en skarpare skrivning med en högre förväntan på 
delaktighet. Vi delar inte motionärens bedömning i det fallet. Det finns 
en styrka i det kommunala självstyret och de samråd som genomförs. Att 
genomföra samråd/samverkan utan avtal är den flexibilitet som både 
behövs och krävs. Enligt rapporten från Myndigheten för vård- och 
omsorgsanalys 2015:4 ”Sjukt engagerad” så finns det drygt 60 patient- 
och funktionshinderorganisationer med statsbidrag. Alla föreningar är 
olika stora och har olika möjligheter att kunna verka som 
samverkanspartner i den utsträckning som motionären menar.  

På nationell nivå arbetar sex myndigheter sedan 2019 med de nationella 
målen för funktionshinderpolitiken som är sprungna ur FN:s konvention 
om rättigheter för personer med funktionsnedsättning. Det finns 
samtidigt en nationell överenskommelse kring stödstruktur för dialog 
och samråd med civilsamhället. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå att-satserna ett och två 

Att anse att-sats tre besvarad 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Johnny Alexandersson 

  



                                                      

Motion 21 

Skärp regelverket för sprängkort 
Det är ett allvarligt samhällsproblem att kriminella lätt kan komma över 
sprängämnen och andra explosiva varor. Ett stort flöde av legala 
sprängmedel sker till den organiserade brottsligheten. Dynamit kan 
smugglas ut från arbetsplatser av anställda och sprängmedel stjäls, ibland 
med hjälp av anställda på företagen.  

Sprängkort är ett utbildningsbevis som används som underlag om en 
individ är lämplig att hantera sprängmedel. Kortet används också när 
någon söker arbete som sprängare för att visa att man har den utbildning 
som krävs. Sprängkortet blir dock inte återkallat för personer som har 
dömts för grova brott, utan gäller fortsatt för den tidsperiod som det 
utfärdats för.  

Ansvaret för utfärdande av sprängkort flyttades år 2010 från Polisen till 
utbildningsanordnare, och enligt Arbetsmiljöverket ligger det yttersta 
ansvaret hos arbetsgivaren, för att tillse att individen har rätt behörighet 
för sprängarbete. Det finns en bristande kontroll och uppföljning av 
individer med sprängkort. I flera exempel så har innehavare av 
sprängkort kunnat begå brottsliga handlingar utan att nödvändigtvis bli 
av med sin licens.  

Genom att ge tillbaka Polismyndigheten ansvaret för utfärdandet kan 
kontrollen och uppföljningen bli mer offensiv. De har central 
information om personer och deras kretsar som inte en arbetsgivare har, 
information som är viktig för att kunna göra en lämplighetsbedömning.  

Därför yrkar vi:  

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för att 
utfärdande, kontroll och indragning av sprängkort återförs 
till Polismyndigheten. 



                                                      

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet verkar för en 
genomlysning av alla redan utfärdade sprängkort, för att 
kunna samköra sprängkort med kriminell bakgrund. 

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet skickar vidare 
motionen till våra riksdagsledamöter för vidare arbete i 
riksdagen. 

Motionär: Vincent Johansson, Jacob Wihlborg, Jonathan Linderoth 

Antagen av Mölndal arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Skärp regelverket för 
sprängkort 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för sitt engagemang och för att ha 
uppmärksammat den viktiga frågan om hanteringen av sprängkort. 

Styrelsen delar motionärernas oro över den ökande förekomsten av 
sprängningar i Sverige och att det är en angelägen fråga som kräver 
åtgärder. Som motionären påpekar hanterade polisen tidigare 
administrationen av sprängkort, men detta ansvarsområde flyttades 
sedan på grund av prioriteringsfrågor. Vi ser även att grundskälet till 
förflyttningen av arbetsuppgifterna inte har förändrats utan snarare 
förvärrats, då polisen har stora utmaningar att utföra sitt grunduppdrag. 

Styrelsen konstaterar att det är av största vikt att säkerheten och 
kontrollen kring sprängningar förbättras. Vi ser att Arbetsmiljöverket bör 
spela en aktivare roll i detta sammanhang, särskilt med tanke på deras 
egna identifierade brister kring säkerhetsaspekterna för de som arbetar 
med sprängningar. Det är Arbetsmiljöverket som idag ansvarar för 
sprängkorten och arbetsgivaren som ansvarar för verksamheten. 

Vi menar att Arbetsmiljöverket bör intensifiera sitt arbete med 
sprängkort och genomföra lämplighetsprövningar för att identifiera 
eventuella kopplingar till kriminella nätverk. Kontinuerliga utbildningar 



                                                      

och säkerhetskrav för att behålla sprängkort är av central betydelse. 
Detta arbete har påbörjats av Arbetsmiljöverket. 

Vi anser att Arbetsmiljöverket skall kräva att arbetsgivare kontinuerligt 
söker information från polisen angående personer med sprängansvar på 
arbetsplatsen för att säkerställa att ingen har aktuella kopplingar till 
kriminalitet. Detta bör ske i samband med uppstart av en ny arbetsplats.  

Styrelsen ser fram emot en konstruktiv diskussion om att stärka 
säkerheten kring sprängkort och förhindra eventuella kopplingar till 
kriminell verksamhet 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå motionen i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Johnny Sundling 

  



                                                      

Motion 22 

Kartlägg psykisk ohälsa i Västra Götalandsregionen 
Idag lever vi i en värld där psykisk ohälsa breder ut sig på bred front, det 
arbetas också vitt och brett för att tycka tillbaka denna psykiska ohälsa. 
Många kommuner och regioner har tagit fram bra och kraftfulla 
handlingsplaner i sitt arbete mot den psykiska ohälsan.  

Ett problem vi har här i Västra Götalandsregionen är att flera 
psykiatriska öppenvårdsmottagningar har stängts ner de senaste åren, 
senast i raden blev i Munkedals kommun. Alla inskrivna hänvisas till 
andra mottagningar, oftast de som finns på våra sjukhus. För en del 
innebär det oftast att man måste ta sig till en annan kommun för att få 
psykiatrisk vård.  

Det man kan undra är: Hur har Västra Götalandsregionen kartlagt den 
psykiska ohälsan när man tar beslut om att stänga ner lokala psykiatriska 
öppenvårdsmottagningar? Har Västra Götalandsregionen tagit fram 
någon handlingsplan för att hantera den psykiska ohälsan?  

Efter senaste årens nedstängningar av lokala psykiatriska 
öppenvårdsmottagningar är det högst angeläget att det genomförs en 
kartläggning av den psykiska ohälsan och hur biverkningarna ser ut efter 
nedstängningar och omlokaliseringar. Det är också högst angeläget att 
det tas fram en tydlig strategi med starka förslag på hur Västra 
Götalandsregionen ska arbeta för att trycka tillbaka den psykiska ohälsan.   

Därför yrkar vi:  

Att Socialdemokraterna i Göteborgsområdet antar motionen 
som sin egen och ger våra regionpolitiker i uppdrag att verka 
för följande att-satser: 

Att Regionstyrelsen eller annan berörd nämn/utskott tillsätter en 
utredning om att kartlägga den psykiska ohälsan i Västra 
Götalandsregionen. 



                                                      

Att det från denna kartläggning tas fram handlingsplan med 
tydlig strategi och förslag på hur man ska jobba för att 
komma tillrätta med den psykiska ohälsan i Västra 
Götalandsregionen och att man genom denna handlingsplan 
har en tätare samverkan med regionens kommuner. 

Motionär: Kristian Hermansson 

Antagen av Lilla Edet arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Kartlägg psykisk ohälsa i 
Västra Götalandsregionen 

Distriktsstyrelsen tackar motionären för sitt engagemang och för att ha 
lyft fram ett viktigt område som behöver jobbas med full kraft för att 
komma till rätta med. 

Vi delar motionärens oro om den växande psykiska ohälsan i samhället. 
Inför varje utbudsförändring görs en kartläggning kring patientströmmar 
och olika risker som kan uppstå. Men även hur VGR kan utveckla 
vården med större och mer robusta enheter.  

Följande går att läsa ur Det goda livet i Västra Götaland Handlingsplan 
för psykisk hälsa 2018-2024: 

År 2016 slöt regeringen och Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) 
överenskommelsen “Stöd till riktade insatser inom området psykisk hälsa”. 
Överenskommelsen syftade bland annat till att stärka kommuner och regioner i 
arbetet med att främja psykisk hälsa och ömsesidigt arbeta för att minska den 
psykiska ohälsan. Sedan dess har regeringen och SKR återkommande träffat 
överenskommelser inom området. Huvudmännen får ekonomiskt stöd för att stärka 
och utveckla sina insatser inom området och för det gemensamma arbetet att ta fram 
länsgemensamma handlingsplaner. Denna handlingsplan är gemensam för Västra 
Götalandsregionen (VGR), de 49 kommunerna via kommunalförbunden och 
VästKom samt Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa i Västra Götaland och 
Göteborg (NSPHVG). Den gemensamma arenan är vårdsamverkan regionalt, 
delregionalt och lokalt. 



                                                      

Under 2021 genomfördes en fördjupad analys av det länsgemensamma 
arbetet med handlingsplan psykisk hälsa hittills. Den visade att målen i 
handlingsplanen fortfarande är aktuella och utvecklingsarbetet med dem 
har kommit olika långt.  

Handlingsplanen är förlängd under 2024. Arbetet med att analysera och 
revidera kommande handlingsplan är ett pågående arbete. I VGR sker 
mycket av det arbetet inom beredningen för Psykisk hälsa som ligger 
under den Strategiska hälso- och sjukvårdsnämnden 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att anse motionen besvarad i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Tomas Angervik 

  



                                                      

Motion 23 

Sexualbrott som asylrättsgrund 
En person som har flytt från ett annat land och vill få skydd i Sverige kan 
ansöka om asyl (fristad). Enligt flyktingkonventionen, svensk lag och 
EU-regler är du flykting om du har välgrundade skäl att vara rädd för 
förföljelse på grund av ras, nationalitet, religiös eller politisk uppfattning, 
kön, sexuell läggning eller tillhörighet till viss samhällsgrupp. En person 
kan också vara alternativt skyddsbehövande och som sådan bedöms den 
som löper risk att straffas med döden, löper risk att utsättas för 
kroppsstraff, tortyr, annan omänsklig eller förnedrande behandling eller 
bestraffning eller som civilperson löper allvarlig risk att skadas på grund 
av väpnad konflikt. 

Asylrättscentrum, som arbetar för att värna asylrätten, anger att den som 
har utsatts för våld och sexuella övergrepp av militärer eller poliser, eller 
av sin man eller sin familj ska berätta det för Migrationsverket vid 
asylansökan. 

I krig och konflikter används sexuellt våld som vapen, framför allt mot 
kvinnor och barn. Det är ett krigsbrott.  

Men sexualbrott [1] i krig eller konfliktzon är inte en grund för rätt till 
skydd i Sverige. Det innebär till exempel att en kvinna som utsatts för 
våldtäkt i sitt krigshärjade hemland och flyr till Sverige inte kan beviljas 
uppehållstillstånd i Sverige med sexualbrottet som skäl för asyl. 

[1] Sexualbrott är ett samlingsbegrepp för brotten våldtäkt, grov våldtäkt, 
våldtäkt mot barn, sexuellt övergrepp, sexuellt utnyttjande, sexuellt 
ofredande, köp av sexuell tjänst, koppleri med flera. 

Därför yrkar jag:  

Att Göteborgsområdets socialdemokratiska riksdagsledamöter 
arbetar för att sexualbrott mot kvinnor och barn i krig eller 
konfliktzon ska vara asylrättsgrundande 



                                                      

Motionär: Anki Jirblom Karlsson 

Antagen av S-kvinnor i Stenungsund, skickad vidare till Stenungsund 
arbetarekommun 

Antagen i sin helhet av Stenungsunds arbetarekommun 

 
 
Distriktsstyrelsens utlåtande över motion Sexualbrott som 
asylrättsgrund 

Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan kring vilka skäl 
som ligger till grund när flyktingar söker asyl i Sverige. För oss 
socialdemokrater är det givetvis grundläggande att människor på flykt ska 
få hjälp och ha rätt att söka asyl.  

Sverige har skrivit under FN:s flyktingkonvention. Det betyder bland 
annat att Sverige ska pröva varje persons ansökan om asyl individuellt. 
Såsom motionären anger baseras idag flyktingskap på 
flyktingkonventionen, svensk lag och EU-regler. FN:s 
flyktingkonvention eller 1951 års konvention om flyktingars rättsliga 
ställning definierar vem som är flykting och vilka rättigheter den 
personen har. En grundbult i flyktingkonventionen är bestämmelsen att 
flyktingar inte får tvingas återvända till ett land där de riskerar förföljelse, 
så kallad non-refoulement.  

Det som FN:s flyktingkonvention anger som skäl till flyktingskap samt 
grundvalarna för alternativt skyddsbehövande, vilka motionären redogör 
för i motionen, är övergripande och breda kategorier som hållit över lång 
tid likt de grundläggande mänskliga rättigheterna. Vidare är 
flyktingstatusförklaring en internationellt erkänd status grundad på både 
FN:s flyktingkonvention och EU-regler. 

När migrationsverkets sedan prövar asyl genomförs en utredning där den 
som söker asyl anger sina asylskäl genom att berätta om sin situation i 
hemlandet. Där kan framgå exempelvis sexualbrott som ger skäl för asyl 
på grund av rädsla för förföljelse på grund av ett eller flera asylgrundande 
skäl. Asylskälen avgörs alltså i denna tillämpning och praxis. FN:s 



                                                      

flyktingorgan UNHCR har tagit fram standarder och policys för ökad 
jämställdhet och specifikt gällande kvinnliga flyktingar. Dessa tillämpas 
inom ramen för gällande flyktingkonvention.  

Socialdemokraternas hållning kring migrationslagstiftning är att den ska 
harmoniera med andra EU-länder. Detta är också EU:s officiella linje –
att asylsökanden bör behandlas på samma sätt i olika delar av EU. 
Distriktsstyrelsen anser att dessa principer är viktiga och att det skulle gå 
stick i stäv om man ändrade på reglerna i Sverige.  

Med ovan sagt så är det viktigt att vi socialdemokrater är uppmärksamma 
på vilka direktiv regeringen ger till migrationsverket gällande 
myndighetens arbete mot bakgrund av regeringens så kallade 
paradigmskifte inom migrationspolitiken. Vidare har vi socialdemokrater 
möjlighet att påverka lagstiftning kring migration och asyl på EU-nivå. 

 

Med hänsyn till ovanstående 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 

Att avslå motionen i sin helhet 

 

Distriktsstyrelsens föredragande: Anton César 
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